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Protokół nr L/22

L Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 17 listopada 2022 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:20 tego 
samego dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1,2,3 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 
zaproszonych gości stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 13-tu radnych,
wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że jest wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pokrycia 
części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi.

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)



Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Projekt uchwały w sprawie  pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi, na stan 13 radnych, został jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania w sprawie zmienionego 
porządku. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia zmienionego porządku obrad.

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Porządek obrad po zmianach, na stan 13 radnych, został przyjęty jednogłośnie.

Porządek po zmianach:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Uwagi do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Informacja o bieżącej i planowanej działalności spółek górniczych na terenie Ornontowic.
5. Gospodarka mieszkaniowa na terenie Gminy i stan wykorzystania obiektów komunalnych.
6. Sprawozdanie z realizacji strategii rozwoju Gminy Ornontowice na lata 2018-2025.
7. Sprawozdanie z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji.
8. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
9. Sprawozdanie przewodniczących Klubów Radnych z prac między sesjami.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,
b) zmian budżetu Gminy na 2022 rok,
c) zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 

Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2022 r.,
d) ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,
e) zmiany uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Ornontowice,

f) utworzenia placówki wsparcia dziennego pod nazwą „Świetlica Profilaktyczno-
Wychowawcza” w Ornontowicach,

g) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ornontowice z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023,



h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Ornontowice,

i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której
przedmiotem jest ta sama nieruchomość,

j) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi.
11. Informacje Wójta Gminy.
12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy.
13. Interpelacje radnych.
14. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
15. Zamknięcie sesji.

                                                 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XLIX/22 z sesji, która odbyła się dnia 20.10.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XLIX/22 z sesji, która odbyła się dnia 20.10.2022 r. 

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Protokół Nr XLIX/22 z sesji, która odbyła się dnia 20.10.2022 r., został przyjęty jednogłośnie, 
bez uwag.

4. Informacja o bieżącej i planowanej działalności spółek górniczych na terenie Ornontowic.
W przedmiotowym punkcie jako pierwsza głos zabrała Pani Aleksandra Mendera-Fasuga 
przypominając zebranym w jakim zakresie Gmina współpracuje z spółkami górniczymi.
Kolejno głos zabrał Pan Piotr Połednik – Kierownik Działu Mierniczo-Geologicznego przedstawiając
w formie multimedialnej informację o bieżącej i planowanej działalności JSW S.A. KWK „Budryk”.
Idąc dalej głos zabrał Pan Piotr Stajno - Kierownik Działu Szkód Górniczych odnosząc się do spraw
związanych z likwidacją szkód górniczych w 2022 roku.

W dalszej części głos zabrali przedstawiciele PGG S.A. KWK "Bolesław Śmiały" Pan Wojciech 
Surma - Kierownik Działu Mierniczo-Geologicznego  omawiając tematy odnoszące się do likwidacji
szkód górniczych.
Zaproszeni goście odpowiadali również na pytania radnych dotyczące między innymi:

• wstrząsów powstałych na wskutek eksploatacji górniczej,
• zgłoszeń dotyczących szkód górniczych,
• hałasu generowanego przez kopalnię KWK „Budryk”,
• hałasu powstałego w wyniku przejeżdżających pociągów z kopalni KWK „Budryk”,



W przedmiotowym punkcie zabrał głos także Wójt Gminy poruszając tematy związane z awarią 
sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. Grabowej, usunięcia awarii kanalizacji sanitarnej przy ul. 
Bujakowskiej oraz wysokości prognozowanej opłaty eksploatacyjnej w roku 2023.
W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący podziękował zaproszonym gościom za 
przedstawione informacje oraz przybycie na sesję.

5. Gospodarka mieszkaniowa na terenie Gminy i stan wykorzystania obiektów komunalnych.
Temat gospodarki mieszkaniowej na terenie Gminy i stan wykorzystania obiektów komunalnych 
został przedstawiony w postaci multimedialnej przez Panią Ewę Kurzik – Kierownika Referatu 
Komunalnego.

6. Sprawozdanie z realizacji strategii rozwoju Gminy Ornontowice na lata 2018-2025.
Sprawozdanie z realizacji strategii rozwoju Gminy Ornontowice na lata 2018-2025 w formie  
multimedialnej omówił Pan Dariusz Spyra – Zastępca Wójta.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał także Wójt Gminy odnosząc się do spraw związanych z 
aktualizacją strategii rozwoju Gminy.

7. Sprawozdanie z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji.
Sprawozdanie z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji również w  formie  multimedialnej 
omówił Pan Dariusz Spyra – Zastępca Wójta.

8. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu listopadzie br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

9. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek



NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/403/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2022-2032, na stan 13-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2022 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
16.11.2022 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/404/22 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok, na stan 13-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2022 r.,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2022 r.,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek



NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/405/22 w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na
rzecz Województwa Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2022 r., na stan 13-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz 
rodziców,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/406/22 w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 
przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz 
rodziców, na stan 13-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

e) zmiany uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych
w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Ornontowice,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu wyna-
gradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Ornontowice,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2



Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/407/22 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Ornontowice, na stan 13-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie 
- załącznik     nr   8   do protokołu.  

f) utworzenia placówki wsparcia dziennego pod nazwą „Świetlica Profilaktyczno-Wychowawcza” w 
Ornontowicach,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
16.11.2022 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego pod 
nazwą „Świetlica Profilaktyczno-Wychowawcza” w Ornontowicach,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/408/22 w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego pod nazwą 
„Świetlica Profilaktyczno-Wychowawcza” w Ornontowicach, na stan 13-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ornontowice z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2023,
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 
Gminy Ornontowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/409/22 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Ornontowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023, na stan 13-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Ornontowice,
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
gruntowej na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/410/22 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice, na stan 13-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   11   do protokołu.  

i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość.



Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość.

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/411/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na stan 13-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12   do protokołu.  

j) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 16.11.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania      
odpadami komunalnymi

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka,
Adam Widenka,

Uchwała Nr L/412/22 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi, na stan 13-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   13   do   
protokołu.



11. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,
• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami.

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - Trwają prace przy 
budowie kanalizacji sanitarnej przy ul. Cichej i Spokojnej. Równolegle wykonywane są 
prace projektowe dla pozostałych etapów.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - Prowadzone są prace związane z 
dokończeniem budowy sieci wodociągowej oraz przyłączy do posesji.

• Budowa chodnika przy ul. Zwycięstwa (strona wschodnia) - Trwają procedury związane z 
wyłonieniem Wykonawcy w postępowaniu o udzielenie zamówienia.

• Przebudowa zespołu szatni w Szkole Podstawowej - Modernizacja pomieszczeń szatni w 
toku. W trakcie wykonywania prace instalacyjne. Trwa układanie płytek.

• Modernizacja kotłowni w budynku GOZ - Prace zakończone i odebrane podpisaniem 
protokołu odbioru końcowego.

• Budowa kanalizacji deszczowej przy ul. Polnej - Ogłoszone postępowanie o udzielenie 
zamówienia na wykonanie I etapu kanalizacji deszczowej w rejonie nr 18. Termin otwarcia 
przetargu: 24 listopada br.

• Akcja Zima 2022/2023 - Od 15 listopada br. obowiązuje umowa na wykonanie prac 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg gminnych, parkingów i przystanków 
autobusowych na terenie gminy. Zakres prac obejmuje IV rewiry. Czynności utrzymania 
zimowego w zakresie dróg gminnych w stanie „BIAŁE PRZEJEZDNE” prowadzić będzie 
firma Morago. W zakresie dróg powiatowych prowadzić będzie konsorcjum firm: SAKEM 
Clean&Build oraz COMPLEX. Droga wojewódzka obsługiwana jest przez ZDW

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku br. złożono 67 wniosków o dotację do ekologicznych urządzeń grzewczych. 

Podpisano 57 umów i dotychczas wypłacono dotację 35 właścicielom nieruchomości.
• Do 18 listopada potrwają prace pielęgnacyjne 21 dębów szypułkowych wchodzących w 

skład alei „Dęby Ornontowickie”, a zadanie jest objęte dotacją ze środków WFOŚ i 
Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego.

• Od 16 listopada rozpoczęły się kontrole zbiorników bezodpływowych i przydomowych 
oczyszczalni ścieków.

• Na dzień 24 listopada w Łaziskach Górnych zaplanowane jest kolejne Posiedzenie Zespół 
Porozumiewawczego ws. eksploatacji górniczej w granicach Gminy Ornontowice.

• W dniach od 31 października do 14 listopada przeprowadzono akcję: „Zgłoś 
zapotrzebowanie na kompostownik”. Obecnie przygotowywane są umowy użyczenia 
kompostownika dla 40 właścicieli nieruchomości.  

• W dniach od 14 listopada do 17 listopada na terenie Gminy przeprowadzona została „Akcja 
Liść”.

• Do publicznej wiadomości został podany wykaz nieruchomości przeznaczonych do umowy 
najmy od 1 stycznia 2023 r. 

• Ogłoszono przetargi na sprzedaż 2 działek przy ul. Działkowej oraz ogłoszono wykaz       
nieruchomości przeznaczonych do zbycia dotyczący działki przy ul. Działkowej, działki przy 
ul. Zamkowej oraz 4 działek przy ul. Cyprysowej. 

• Na bieżąco prowadzone są sprawy z zakresu przejmowania sieci wodociągowej przy        
ul. Kolejowej, gdzie inwestorem nie jest Gmina Ornontowice.  



• Przeprowadzono spotkania z przedstawicielami Gminy Gierałtowice oraz Zakładu Linii     
Kolejowych w Tarnowskich Górach w celu omówienia kwestii zmiany przebiegu granic   
Gminy Ornontowice i Gminy Gierałtowice w związku z podjętymi działaniami mającymi na 
celu wstrzymanie procedury związanej z likwidacją przejazdu kolejowego w rejonie            
ul. Kolejowej. 

• Został przeprowadzony nabór uzupełniający do Rady Seniorów Gminy Ornontowice.      
Podczas II sesja Rady Seniorów, zwołanej na dzień 18 listopada zaplanowane jest         
uzupełnienie składu Rady o 2 wakujące mandaty oraz ślubowanie nowych członków. 

• Od 8 listopada w każdy drugi wtorek miesiąca,w budynku Urzędu Gminy, wydawane są 
Ogólnopolskie Karty Seniora przez Członków Forum Seniorów Powiatu Mikołowskiego.

• W wyniku posiedzenia Komisji Weryfikacyjnej przyznano 21 stypendiów Wójta Gminy dla 
uczniów (1 wniosek odrzucony) oraz 9 stypendiów Wójta Gminy dla studentów (1 wniosek 
odrzucony).

• W październiku br. zmarło 7 mieszkańców oraz urodziło się 5 dzieci. Obecnie Gmina       
Ornontowice liczy 6017 mieszkańców, w tym 5879 zameldowanych na stałe
i 138 na pobyt czasowy (stan na dzień 15.11).

• System sieci wodociągowych działa prawidłowo i bez  problemów technicznych.
• W dniu 4 listopada zlokalizowano poważną awarię sieci kanalizacji sanitarnej na osiedlu 

przy ul. Akacjowej, gdzie stwierdzono całkowitą niedrożność kanału kanalizacji. Prace 
naprawcze były prowadzone od 8 do 16 listopada wraz przeprowadzeniem monitoringu 
wizyjnego celem zbadania stanu technicznego tego odcinka oraz w celu zapobiegania 
podobnym awariom na przyszłość. 

• W dniu 28 października złożono w Wodach Polskich  dwa wnioski w sprawie skrócenia 
obecnie obowiązujących taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków oraz zatwierdzenia nowych stawek.

• Informacja dotycząca realizacji zadań inwestycyjnych (Zakład Gospodarki Komunalnej         
i Wodociągowej):
◦ budowa sieci wodociągowej przy ul. Zwycięstwa  - została zakończona i odebrana         

9 września br., koszt zadania to 154 488 zł;
◦ model hydrauliczny sieci wodociągowej – jest na końcowym etapie i do 30 listopada br. 

nastąpi jego odbiór, koszt zadania to 39 975 zł;
◦ budowa rowu odwadniającego przy tłoczni T-1 przy ul. Zamkowej - roboty zakończono   

w październiku br.,  koszt zadania to 11 537 zł;
◦ Zakup kosiarki bijakowej – przygotowywane jest zapytanie ofertowe i po wyborze 

najkorzystniejszej oferty zostanie zlecona dostawa, kwota zabezpieczona w budżecie - 
35 000 zł. 

• Urząd na bieżąco jest zaangażowany w pomoc uchodźcom z Ukrainy. Obecnie na terenie 
Gminy przebywa 65 uchodźców. Naukę w szkole podstawowej pobiera 16 uczniów, a do 
przedszkola uczęszcza 6 dzieci.

• Z dniem 7 listopada Wójt Gminy Ornontowice poinformował za pomocą gminnego BIP-u,  
że Gmina Ornontowice przystąpiła do preferencyjnego zakupu węgla dla gospodarstw 
domowych, na podstawie art. 34 ustawy z dnia 27 października 2022 r. o zakupie 
preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych

• Z przykrością informuje się, że od dnia 16.11 stopniowo zostanie wprowadzone częściowe 
wyłączenie oświetlenia ulicznego w Gminie Ornontowice w ciągach wszystkich dróg 
gminnych, powiatowych i wojewódzkich, począwszy od północnej części ulicy Zwycięstwa 
aż do południowej części ulicy Bujakowskiej. W okresie nocnym wyłączona zostanie co 
druga lampa, natomiast z uwagi na względy bezpieczeństwa wyłączenie nie będzie 
dotyczyć wszystkich skrzyżowań, przejść dla pieszych i przystanków autobusowych. 
Częściowe wyłączenie oświetlenia ulicznego obejmie także: Park Gminny, Świątynię 
Dumania, parkingi, tereny osiedlowe oraz bożonarodzeniowe oświetlenie świąteczne, z 
którego pozostanie włączona tylko świąteczna choinka w centrum Gminy oraz na wysepce 
w Gminnym Parku. 

• Z dniem 11 listopada ostatecznie wykonano wszystkie 4 uchwały Rady Gminy  z uroczystej 
sesji z dnia 3 czerwca 2021 r. ws.:
◦ przyjęcia hymnu Gminy Ornontowice - poprzez jego pierwsze i uroczyste odśpiewanie 

przez  Chór Jutrzenka w dniu 29.06.2021 r.



◦ nadania nazwy obiektowi rekreacyjnemu w Gminie Oce - Rosarium im. Ronalda 
Winklera poprzez uroczyste odsłonięcie pamiątkowej tablicy w dniu 01.04.2022 

◦ nadanie nazwy obiektowi sakralnemu w Gminie Oce - Świątyni Dumania im. ks. Jerzego
Kiełbasy poprzez uroczyste odsłonięcie pamiątkowej tablicy w dniu 29.09.2022 r. oraz 

◦ nadanie nazwy obiektowi kulturalnemu w Gminie Oce - Amfiteatrowi Parkowemu imienia
Stefana Owczarka poprzez uroczyste odsłonięcie pamiątkowej tablicy w dniu 11.11.2022
r.

• Najbliższe wydarzenia i spotkania:
◦ Komisja Weryfikacyjna ds. nagród sportowych – 23 listopada, godz. 15:30 

Posiedzenie Zespołu ds. opiniowania wniosków o przydział lokali mieszkalnych i 
socjalnych  Komisja Mieszkaniowa) – 30 listopada, godz. 15:30  

◦ Uroczyste rozdanie stypendiów Wójta Gminy oraz nagród sportowych – 1 grudnia, godz.
17:00

◦ Rada Społeczna GOZ – 7 grudnia, godz. 15:30 w Ośrodku Zdrowia
◦ Barbórkowe spotkanie Gwarków – 8 grudnia, godz. 17:00, koszt 50 zł. 
◦ Ornontowicki Jarmark Bożonarodzeniowy – 10 grudnia, rozpoczęcie o godz. 17:00
◦ Podniesienie Flagi RP na maszt z okazji 20-lecia uchwalenia Dnia Pamięci Ofiar Stanu 

Wojennego – 13 grudnia, godz. 13:00
◦ Spotkanie opłatkowe – 14 grudnia, po sesji Rady Gminy.

12. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował, iż następna sesja odbędzie się 14 grudnia 2022 r. wstępnie 
ustala się jej odbycie o godz. 15.30 (w przypadku uwag radnych odbędzie się ona o godz. 16.00). 
Natomiast jeśli chodzi o sesję styczniową to jest propozycja aby odbyła się ona 1 lutego po feriach 
zimowych zaś komisja wspólna 31 stycznia.
Idąc dalej Przewodniczący Rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura 
Rady:

• zaproszenie na uroczyste podniesienie flagi na maszt w ramach projektu „Pod Bało-
Czerwoną”,

• projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2032 oraz projekt uchwały budżetowej na 
2023 rok,

• pismo Centrum zdrowia w Mikołowie dotyczące trudnej sytuacji finansowej (w tym miejscu 
Przewodniczący Rady zaproponował podjęcie apelu wystosowanego do Narodowego 
funduszu Zdrowia o wsparcie finansowe dla Centrum Zdrowia w Mikołowie) 

13. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęła żadna interpelacja  

14. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali:

• Radny Łukasz Machulik w temacie planowanej budowy kanalizacji pytając -  czy budowa 
będzie obejmować główne ciągi wraz z przyłączami? 
W odpowiedzi Zastępca Wójta wyjaśnił, że przedmiotowa budowa obejmować będzie 
główne ciągi wzdłuż dróg z wyprowadzeniem studzienek w rejon danej posesji, natomiast 
samo przyłączenie będzie pozostawać w gestii danego właściciela posesji. Jak nadmienił 
Zastępca Wójta taka informacja była już podawana w lokalnej prasie, ponadto na 
późniejszym etapie projektowania będą odbywały się spotkania z mieszkańcami 
informujące o planowanych pracach.
Radny Machulik poprosił o cykliczne informowanie o postępie prac projektowych na komisji
bądź sesji.
Ostatecznie ustalono, że w/w informacje będą przedstawiane na komisji wspólnej 
począwszy od miesiąca stycznia 2023 r.



Radny Machulik powrócił także do tematu utrzymania chodników przy ul Bujakowskiej i 
części chodnika przy ul. Zamkowej (rejon łącznika i wjazdu do Pałacu) prosząc o 
uporządkowanie wskazanych miejsc.
Zastępca Wójta poinformował, że temat zostanie przekazany do Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Wodociągowej.

• Radny Sebastian Spyra poruszył sprawę częściowego wyłączania oświetlenia ulicznego w 
ramach wprowadzonych oszczędności – stwierdzając, że jak najbardziej popiera 
wprowadzone  rozwiązanie, jednakże czy można byłoby dokonać zmian odnośnie punktów 
mających świecić a  tych, które pozostają wyłączone. 
W odpowiedzi Wójt poprosił żeby tego typu uwagi zgłaszać bezpośrednio do Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej, jak wspomniał Wójt przedmiotowe wyłączenia są 
realizowane przez firmę zewnętrzną odpłatnie i z pewnością każda wymagana zmian też 
będzie odpłatna. Jednakże wszystkie propozycje zmian zostaną przeanalizowane i być 
może ich wykonanie odbędzie się bez angażowania  firmy zewnętrznej. 
Przewodniczący Rady zasugerował, że takowe zmiany mogliby przeprowadzić pracownicy 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej po odpowiednim przeszkoleniu i  
uzyskaniu odpowiednich uprawnień.

• Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedyskutowanie na najbliższym posiedzeniu 
Rady Społecznej spraw związanych z dostępnością lekarzy w Gminnym Ośrodku Zdrowia, 
a w szczególności dostępności pediatrów. Jak nadmienił Przewodniczący Rady, ogromny 
problem stanowi umówienie się na wizytę z chorym dzieckiem - dla przykładu - próbując 
umówić na wizytę w czwartek, rodzic otrzymuje wiadomość, że nie można już umówić się 
na wizytę, nawet na poniedziałek w następnym tygodniu. Jedynym wyjściem z sytuacji jest 
udanie się po godzinie 18.00 do Szpitala Powiatowego w Mikołowie, a patrząc na obecną 
sytuację Szpitala za chwilę i on może przestać funkcjonować. Stąd też jak zauważył 
Przewodniczący Rady należałoby się pochylić nad zaistniałym problemem i w miarę 
możliwości jak najszybciej próbować go rozwiązać.

15. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła



Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


